
Geachte Minister van der Wal, 

Na aanleiding van uw voornemen voor het sluiten van het konijn en gedeeltelijk sluiten van de haas 
seizoen 2022, deze brief. 

In de afgelopen 10jr dat ik mij intensief bezig hou met de jacht, beheer en schadebestrijding in 
diverse regio’s in Noord-Holland, jachthouder en de Fauna coördinator bij van de WBE Noord-
Kennemerland zie ik weinig veranderingen in mijn wild stand betreft de haas door het verantwoord 
benutten door de jagers. Mijn veldkennis heb ik opgedaan door vele uren te observeren, wild 
tellingen (overdag en s ’nachts met warmtebeeld), te praten met de grond gebruikers en de kennis 
van de oudere generaties jagers. Het laatste gaat mij aan het hart dat hun nu met alle maatregelen 
en administratie hun geweer in de wilgen willen hangen. Dit gaat zeker voor de nieuwe generatie 
jagers zo’n 1000 per jaar een hoop man-op-man kennis verloren. Dit ongeacht de gedegen SJN 
opleiding. 
Het konijn daarin tegen werd wel waargenomen in het aanliggende gebied de Schoorlse duinen die 
tijdens de jachtwet door een jachtopzichter werd beheerd en gecontroleerd. Dit wordt nu “beheerd” 
door Staatsbos beheer (SSB) deze terrein beheerde organisatie (TBO) doet naar mijn weten aan geen 
enige vorm van populatiebeheer of schadebestrijding van diverse predatoren zoals de vos (vulpus 
vulpus) in dit gebied of enig toezicht tegen stroperij in dit gebied.

De Schoorlse duinen had de grootste populatie van meeuwen in Europa. Bij het intrede van de vos in 
dit gebied  is deze kolonie verplaatst naar de nabij gelegen stad Alkmaar waar deze nu meeuwen nu 
het hoofdpijn dossier zijn geworden van het gemeente bestuur.

Nu de vossen zich nu ruimschoots kunnen versmaden aan de grondbroeders en konijn in de gebied. 
Verplaatsen deze vossen zich ook in het nabij gelegen N2000 gebied waar veel graslanden zijn en in 
het beheer zijn van de TBO Natuur Monumenten. Ook deze organisatie die goed gesubsidieerd wordt 
voor de bescherming van de Flora & Fauna waaronder de weidevogels maar ook de haas, laat hier 
verstek gaan en doen niet aan populatiebeheer van predatoren.

Ook bij het stoppen van het gebruik van pesticide in de land en tuinbouw is de populatie van de 
buizerd, ooienvaar en kraaiachtigen sterk toegenomen. Ook de aalscholver neemt sterk in populatie 
toe. Deze soorten hebben ook een grote invloed op de broedsels van weidevogels maar ook zeker op 
de populatie van de haas en visserij schade. 

Daarnaast hebben we nog de Grauwe ganzen die door de enorme administratieve last en het niet 
populaire stukje vlees voor de poelier nauwelijks benut wordt en veel voor destructie wordt 
aangeboden is een concurrent is in het habitat van de haas. Naast het feit dat ze veel schade 
aanrichten aan grasland en die door de huidige regelgeving nu bijna niet aan populatie reductie lijd. 
Ik begrijp dat er een fundamentele tegenstand is voor het plaatsen op de landelijke vrijstelling lijst 
maar dit zou zeker  de administratieve last verminderen en te goede komen van de afschot getallen 
en wellicht de poelier compenseren voor het op de markt bergen van de Grauwe gans en dit 
probleem circulair oplossen.

Mijn conclusie is dat het populatie beheer de sleutel is om een gezonde en diverse wild stand te 
krijgen en behouden. Jachthouders, jagers hebben er geen baat bij om een leeg veld te pachten voor 
meerdere jaren en oogsten alleen waar voldoende van is om zo het volgende jaar weer te kunnen 
oogsten. Zo gebeurt het al eeuwen en als dat niet zo zou gebeuren dan zou er geen een wildsoort 
van de wild lijst meer over zijn. Uiteraard zal er in bepaalde gebieden de populatie minder zijn dan in 
andere jaren. Dit kan komen door desastreuse veranderingen van grond gebruik, lokale klimaat 
veranderingen of ziekte. Maar ook hier zal de jager minder gaan oogsten om de populatie de 



komende jaren weer te verbeteren. En kan trots zeggen dat ik van 2 hazen in 2012 naar een gezonde 
populatie hazen waar bij ik de laatste jaren pas ben gaan oogsten. Maar waarbij wij wel intensief 
bezig zijn geweest bij het bestrijden van vossen en kraaiachtige in het jachtveld.

Het lijkt mij ook dat de desbetreffende TBO’s zich beter moeten gaan verantwoorden wat ze met de 
diverse projecten doen en waar de subsidies aan uitgekeerd worden en ook het gebruik van het 
geweer meer en/of beter gaan toepassen. 

Het zijn van een jager geeft voldoening aan mij om zo mijn bijdrage te kunnen leveren aan de natuur 
van Nederland en een stukje vlees te kunnen oogsten wat in dezelfde natuur heeft geleefd. Zonder 
enig winst belang of subsidie van de staat. 

Ik hoop dan ook van harte dat u door deze, in mijn ogen, onverantwoorde beslissing wilt afzien en de 
jagers/WBE’s als goed opgeleide vrijwilligers het werk laten doen. En de wijze van tellingen wilt 
vernieuwen om zo een duidelijk en eerlijk beeld te krijgen van de wildstand. 

Hoogachtend, 

Jachthouder
René Mentink


